
     
  

   

 

   

      

  

Valby Lokaludvalgs svar på høring om 

kapacitetstilpasninger på dagtilbudsområdet 

 

Vi takker for muligheden for at afgive svar på høringen og 

har følgende kommentarer til de påtænkte justeringer af 

kriterierne for kapacitetstilpasninger:  

 

Vi finder, at en ramme på fem år, før man vil nedskrive et 

børnetal i et område, er meget lang tid, der kan risikere 

at generere mange tomgangspladser med deraf delvise ekstra 

udgifter. Bygninger, renovering og generel drift koster 

det samme, selvom børnetallet er lavere.  

 

Til gengæld kan det give usikkerhed i forhold til 

personalets timetal, hvis lederen hele tiden skal 

nedjustere på grund af et faldende antal børn.  

 

Vi mener, at bygningernes stand og ejerforhold bør indgå 

som en væsentlig faktor, idet vi har svært ved at 

forestille os, at man vil lukke en ny institution på grund 

af lav pædagogandel og lav pædagogisk kvalitet, mens man 

samtidig beholder en barakbygning, som lejes dyrt af 

andre. 

 

Vi vil derfor også opfordre BUF til at udarbejdet en 

fysisk masterplan for daginstitutionsbygningerne i 

kommunen.  Det vil give en mere stabil tilgang til, hvad 

der sker, når børnetallet falder i perioder.  
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næstforperson og forperson for fagudvalget Børn, 

Fritidsliv og Sociale emner, Valby Lokaludvalg 

 


